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Til 

Folketingets Skatteudvalg

Hermed sendes svar på spørgsmål 237 af 25. januar 2013 (alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær(DF).

Holger K. Nielsen

/Natascha Dexters
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Spørgsmål: 

Vil ministeren nærmere redegøre for, på hvilken måde SKAT har informeret om den moms-
mæssige behandling af godtgørelserne til synshallerne, og herunder oplyse præcis hvornår og i 
hvilken form SKAT før udsendelse af nyhedsbrev nr. 10 i december 2012 har informeret syns-
branchen om, hvordan der skulle forholdes momsmæssigt med de af SKAT udbetalte godtgø-
relser til synshallerne?

Svar:

SKAT har ikke informeret bredt om den momsmæssige behandling af godtgørelser før det i 
spørgsmålet omtalte nyhedsbrev nr. 10.

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 235, er udbetalingen af godtgørelsen sket som et ve-
derlag til synsvirksomhederne for, at disse har udført opgaver med at registrere køretøjer og ud-
levere eller modtage nummerplader retur. Disse ydelser leverer synsvirksomhederne som led i 
deres økonomiske virksomhed, og når der modtages et vederlag herfor, er vederlaget moms-
pligtigt for virksomheden

I slutningen af 2012 kom det imidlertid frem, at branchen var i tvivl om momspligt. Det var 
baggrunden for, at SKAT i et nyhedsbrev beskrev både momspligten og hjemlen.


